
 Ældrerådet 
Sorø kommune

Referat fra  Ældrerådsmøde den 6. 12. 2023 kl. 12.00
Kaarsbergcentret,  Absalonstuen

Medlemmer: Karin Christensen, Vagn Egekjær, Flemming Greve, Jørgen List Kristensen, Marianne 
Krüth, Egon Madsen, Zenia Nielsen, Ida Laustsen, Inge Mortensen.

Fraværende: Zenia Nielsen,  Ida laustsen
Referat nr.14
Referent: Inge Mortensen

Sagsfremstilling Behandling/ beslutning

140:Orientering fra Ældreområdet ved Annette
Homilius og Pia Nyborg
Kl. 12.00

Egon spurgte ind til medicindosering om 
hvordan det planlægges. Pia orienterede om 
hvis der var problemer skulle der rettes 
henvendelse til hende.

Annette H. orienterede om 
Plejeboligkapacitetsanalysen som var 
behandlet på socialudvalgsmødet den 
5.12.23
Skal endelig besluttes i Økonomiudvalget 
og kommunalbestyrelsen i december.
Planen er fortsat: lukning af Slaglille og 
Lynge Plejecenter
Stop for visitation fra 1.1.24
Holbergcentret : Anbefales at nedlægges.
Ældrerådet inviteres med i følgegrupppe til 
etablering af nyt plejecenter i Sorø 
kommune.
Der udarbejdes en samarbejdsaftale med 
Friplejehjemmet Magdalene Marie 
forventes på dagsorden til januarmødet i 
Socialudvalget.
Takster genberegnes x 1 årlig.
Kostråd:
Resultat fra spørgeskemaundersøgelse 
drøftet.
Drøftet økonomi vedrørende kørsel  til 
dagcenter i Degneparken og Røde Kors 
hjemmet.
Kort orientering om sundhedsklynger.
 Drøftes på næste møde.



141:Ordstyrer Flemming Greve

142:Godkendelse af dagsorden Godkendt 

143:Godkendelse af referat fra den 
       1.11.23 samt underskrift.

Godkendt og underskrevet.

144:Orientering fra formanden Deltaget i byplanlægningsmøde om Sorø 
midtby.
Har talt med Pia Düring om kommende 
valg. Fremsendt materiale fra DÆ. Til Pia.
Egon deltager i formandsmøde i Januar 

145:Orientering fra medlemmerne. Jørgen gav referat fra sidste 
regionsældrerådsmøde.
Besøge Køge sygehus til næste år.(Efterår)
Vagn orienterede at Ældrerådet melder fra 
til DGI møder.
Marianne orienterede om besøg på 
Mølleparken og samtale med lederen.
Det kan mærkes at terapeuter er sparet væk 
på plejecentret. Der mangler at blive 
udarbejdet handlingsplan på borgerne. Det 
har resulteret i flere indlæggelser, bla. med 
lungebetændelse, måske forårsaget af 
fejlsynkning. ( Der bliver lavet en statistik 
over antal indlæggelser, af 
udviklingssygeplejersken).
Generelt opleves, at der ikke bliver taget 
hånd om plejecentre i Sorø kommune.
Karin og Marianne orienterede fra 
kostrådsmøde.
Drøftede om spørgeskemaundersøgelsen er 
en kan eller skal opgave. Hanne Hansen 
undersøger dette. Evt. 
spørgeskemaundersøgelse hvert 2. år?

146:Ældrerådets økonomi. Taget til efterretning.

147:Plan for deltagelse i gule ærter den
       fredag den 16.2.24. 

Følgende deltager i gule ærter dag den 
16.2.24
Flemming, Marianne,Jørgen,Inge og Egon
Drøftes videre til næste møde.

148:Økonomi 2024 Der ydes betaling for følgende:



      drøfte diæter og befordringsudgifter-
      gørelse.  

Ældrerådsmøde
Ekstraordinære møder
Regionsældrerådsmøder
Kørsel til andre møder.

   149:Høringssvar ny  Handicappolitik 
          deadline: 2.1.24

Gennemgået.

1150:Temaeftermiddag omTrafiksikkerhed. Besluttet at der skal være tilmelding til tema
eftermiddagene.

   151: Punkter til næste møde: Temaeftermiddage
Arr. Gule ærter.
Næste møde: 3. januar kl. 13.00


